

芬兰华语信义会中秋节牧函

——主内团圆，彼此扶持，灵里得力

亲爱的弟兄姊妹们，主内平安：

中秋将至，月圆人聚，这是我们中华文化中象征团圆、思念与祝福的重要节日。在这个特别的时刻，我们不只是庆祝家庭的团圆，更思想我们在基督里被神呼召，成为属灵大家庭的一分子。

诗篇 133 篇 1 节说：“看哪，弟兄和睦同居，是何等地善，何等地美！”

腓立比书 2 章 4 节也提醒我们：“各人不要单顾自己的事，也要顾别人的事。”

我们感谢主，赐下教会，使我们在属灵的旅程中不孤单。除了礼拜、听道、查经和小组聚会之外，我们也看见许多弟兄姊妹渴望更深的牧养和关怀。这是主感动人心的工作，求主兴起更多成熟生命的器皿，一同建造基督的身体。

在节日的喜乐中，我们也看见弟兄姊妹在不同阶段与处境中，面临着各种压力、挣扎与试探。愿以下的劝勉和祝福，成为你心中的安慰与力量。

一、致年长者

亲爱的长辈们，许多人在年老时感到力不从心，担心自己无用，甚至成为家庭的负担。这样的情绪可能带来孤独和抑郁，但请记住：主从不撇下你。

以赛亚书 46 章 4 节说：“你们年老，我仍这样；你们发白，我仍怀握。我已造作，也必保抱；我必怀抱，也必拯救。”

你的生命仍有价值，你的祷告仍然有力量，你的见证仍能造就后辈。愿你在主里得着尊荣与平安。

二、致中年肢体

你们正肩负多重角色：照顾父母、养育儿女、服事教会、经营事业，同时也面临健康与情绪的挑战。许多人已经到了“力不从心，却仍在坚持”的阶段。

主应许说：“凡劳苦担重担的人，可以到我这里来，我就使你们得安息。”（马太福音 11:28）

愿你们在主里重新得力，也在教会中找到真正的支持与安慰。你们不是独行者，教会与你同行，主与你同行。

三、致火热服事者

有些弟兄姊妹热心服事，但在关系中受伤，尤其是与亲近之人的误解、冲突，使心里感到失落甚至灰心。也有许多人长期服事，身心疲惫，灵里干枯，逐渐失去了起初的喜乐。

彼得前书 4 章 11 节说：“若有服事的，要按着神所赐的力量服事。”

亲爱的同工，服事本是喜乐，不是重担。若你感到疲惫，请勇敢地休息身体、调整心态，求主在灵里更新你。

以赛亚书 40 章 31 节说：“但那等候耶和华的，必重新得力。”

没有甘心乐意的服事，不但不能造就他人，也会伤害你自己。让主先牧养你，再使你成为别人的牧者，你可以先静静地参与教会活动并做力所能及的小事。

四、致青年人

你们正面对学业、事业、婚恋、人际关系等诸多挑战。未来的不确定性，使人焦虑、疑惑，甚至缺乏信心或失去方向。但请你相信，主了解你此刻的挣扎，也愿意引领你。在恋爱上根据圣经教导注意分寸，保护好自己和他人。

诗篇 37 章 3-4 节说：“你当倚靠耶和华，并行善；住在地上，以祂的信实为粮。又要以耶和华为乐，祂就将你心里所求的赐给你。”

愿你将眼光定睛在主身上，不急于寻求结果，而是在过程里建立信心，活出属主的样式。

五、致儿童和父母们

在这个月圆人团圆的时刻，我们一同感恩天父所赐的家庭与彼此的陪伴。圣经说：“看哪，儿女是耶和华所赐的产业。”（诗 127:3）孩子们是神的祝福，父母们也是神所设立的守护与引导者。愿你们在教养与成长的道路上，都经历主丰盛的恩典。

孩子们，当你们仰望圆月时，也要记得天父的爱是永不改变的，比天更高、比海更深。愿你们在学习和生活中天天认识主耶稣，像智慧和身量一起增长。（路 2:52）父母们，在教养儿女时，求主赐你们忍耐与智慧，使你们“教养孩童，使他走当行的道，就是到老他也不偏离。”（箴 22:6）

愿这个中秋，不只是团圆的节日，更是我们一同仰望天家、数算恩典的时刻。愿主耶稣基督的恩惠、天父上帝的慈爱、圣灵的感动，常与每一个家庭同在。祝中秋快乐，主内平安！

六、致情绪挣扎者

一些弟兄姊妹因原生家庭或心理创伤，容易情绪失控，习惯于从恶意的角度解读他人言行。别人一句无心的话，可能瞬间引爆你的情绪，导致破坏关系，伤人也伤己。

诗篇 147 章 3 节说：“祂医好伤心的人，裹好他们的伤处。”

若你意识到自己“情绪一点就炸”，请正视这个问题，不要压抑或掩盖，而是勇敢寻求主的医治，并在需要时接受心理和医疗辅导。否则最受伤害的，往往是你最亲近、最爱的人。

七、致在金钱试探中的人

我们也看见教会中有些弟兄姊妹在生意往来中经历诈骗、受骗，或在金钱面前失去立场。有人因贪婪而行不义之事，有人因轻信而遭损失。

提摩太前书 6 章 10 节说：“贪财是万恶之根；有人贪恋钱财，就被引诱离了真道。”

若你是诈骗者或施害者，求你真诚悔改，停止作恶，妥善处理不义之财，否则你将招致神的责备，甚至祸及后代，赶快悔改求神拯救你的灵魂。

若你是被骗者，也要将主权交给神，罗马书 12:19：“亲爱的弟兄，不要自己伸冤，宁可让步，听凭主怒；因为经上记着：‘主说：伸冤在我，我必报应。’这是主说的。”反思自己，求主安慰你，并引导你走正直的路。且记住：“你不可为恶所胜，反要以善胜恶。”（罗马书 12:21）

八、致全教会属灵之家的弟兄姊妹们

教会不是一般的活动场所，而是神设立的属灵家庭。我们要彼此遮盖，不彼此拆台；要互相担当，不彼此指责。

加拉太书 6 章 2 节说：“你们各人的重担要互相担当，如此，就完全了基督的律法。”

约翰福音 13 章 35 节说：“你们若有彼此相爱的心，众人因此就认出你们是我的门徒了。”

弟兄姊妹之间要和睦，不能彼此反目成仇。我们是基督身体上的不同肢体，要互相配合，相亲相爱，存敬畏的心来彼此相处。

弟兄姊妹之间要有分寸、诚实和互相尊重，不能彼此欺骗。对外人如此，对主内肢体更是如此。

若在教会内部彼此欺骗、攻击、利用，这不但会严重绊倒主内肢体，更会直接伤害我们这个“可见的教会”，破坏主的见证。求主保守我们在真理中合一，在爱中成长！

结语：符合上帝旨意地在主里团圆

在教会中弟兄姊妹交往时，我们当以圣经为准则，存敬畏神的心，谨慎而真诚地彼此相待。圣经提醒我们：“凡事都要规规矩矩地按着次序行。”（林前 14:40）因此，在金钱往来、合作生意上，要避免因私利而失见证，正如圣经所言：“你们要远避一切的恶事。”（帖前 5:22）在男女交往上，要存清洁的心与纯正的态度，“要逃避淫行”（林前 6:18），彼此看为在主里圣洁的肢体。至于私下交往，也当保持光明正大的界限，因为“你们是世上的光。”（太 5:14）

同时，我们也不可因谨慎就变得冷漠或拒人千里，圣经劝勉我们：“你们要彼此相爱，像我爱你们一样。”（约 15:12）爱心是基督徒相交的根基，但爱心不是放纵，乃是“凡事包容、凡事相信、凡事盼望、凡事忍耐。”（林前 13:7）因此，我们既要在关系中显出温暖关怀，又要在行为上守住圣经的界限，好叫人与人之间的来往存着纯正、公义与爱心。如此，教会的见证就能在世人中发光，使人看见我们的好行为，归荣耀给在天上的父。（太 5:16）

无论你在中秋节能否与家人团聚，愿你记得：在主里，我们早已同属一家。地上的团圆是短暂的，天上的相聚才是永恒的。让我们用一颗感恩、和睦、谦卑、柔和的心，度过这个节日，也彼此带着祷告前行。

愿主赐福你和你的家人，

身心灵都得着更新，

在爱中团圆，

在主里得力！

主内关怀与代祷。

愿我们的神通过这封牧函来牧养、安慰、鼓励和引导你走在上帝的道路上。

努力在主里作忠心而又良善仆人的本会牧师

2025 年中秋节前夕

The Mid-Autumn Festival Pastoral Letter of the Finnish Chinese Lutheran Church

—— United in the Lord, Supporting One Another, Strengthened in the Spirit

Dear brothers and sisters, peace in the Lord:

The Mid-Autumn Festival is approaching. When the moon is full, families gather together. In Chinese culture, this festival is a symbol of reunion, remembrance, and blessing. At this special moment, we not only celebrate the gathering of families but also reflect on how, in Christ, God has called us to be part of a spiritual family.

“How good and pleasant it is when God’s people live together in unity!” (Psalm 133:1)

“Let each of you look not only to his own interests, but also to the interests of others.” (Philippians 2:4)

We thank the Lord for giving us the church so that we are not alone on our spiritual journey. Beyond worship, hearing the Word, Bible study, and small group fellowship, we also see many brothers and sisters longing for deeper pastoral care and spiritual nurture. This is the work of the Lord moving hearts. May He raise up more mature vessels to build up the body of Christ together. In the midst of the festival’s joy, we also see that brothers and sisters in different stages of life face various pressures, struggles, and temptations. May the following exhortations and blessings be comfort and strength to your heart.

1. To the Elderly

Dear elders, many feel weak in old age, worrying that they are useless or even a burden to their families. Such feelings can bring loneliness and depression, but remember: the Lord will never abandon you.

“Even to your old age and gray hairs I am he, I am he who will sustain you. I have made you and I will carry you; I will sustain you and I will rescue you.” (Isaiah 46:4)

Your life still has value, your prayers still carry power, and your testimony can still edify the next generation. May you receive honor and peace in the Lord.

2. To the Middle-Aged

You are carrying many roles: caring for parents, raising children, serving in the church, managing careers, while also facing health and emotional challenges. Many have reached the stage of “having no strength, yet still persevering.”

The Lord promises: *“Come to me, all you who are weary and burdened, and I will give you rest.”* (Matthew 11:28)

May you be renewed in the Lord and find true support and comfort in the church. You are not walking alone—your church is with you, and the Lord is with you.

3. To the Zealous Servants

Some brothers and sisters are eager to serve but have been wounded in relationships, especially by misunderstandings or conflicts with those close to them. Others have served for a long time, growing weary in body and spirit, gradually losing their initial joy.

“If anyone serves, they should do so with the strength God provides.” (1 Peter 4:11)

Dear coworkers, service is meant to be a joy, not a burden. If you feel exhausted, rest your body, adjust your mindset, and ask the Lord to renew you spiritually.

“But those who hope in the Lord will renew their strength.” (Isaiah 40:31)

Service without a willing heart will not edify others and may even harm you. Let the Lord first shepherd you, so that you may then shepherd others. For now, you may simply join in church life quietly and do the small things within your ability.

4. To the Youth

You are facing many challenges: studies, work, relationships, marriage, and social life. The uncertainty of the future often causes anxiety, doubt, and even a loss of faith or direction. But trust that the Lord understands your struggles and is willing to guide you. In romantic relationships, follow the teachings of Scripture, respecting boundaries and protecting both yourself and others.

“Trust in the Lord and do good; dwell in the land and enjoy safe pasture. Take delight in the Lord, and he will give you the desires of your heart.” (Psalm 37:3–4)

Fix your eyes on the Lord. Do not rush to seek results, but in the process, grow in faith and live in a way that reflects Christ.

5. To Children and Parents

At this time of family reunion under the full moon, we give thanks to our heavenly Father for the gift of family and mutual companionship. Scripture says: *“Children are a heritage from the Lord.”* (Psalm 127:3) Children are a blessing from God, and parents are guardians and guides appointed by Him. May you experience the Lord’s abundant grace in both upbringing and growth.

Children, when you look at the moon, remember that the Father's love never changes—it is higher than the heavens and deeper than the seas. May you grow daily in knowing Jesus, as wisdom and stature increase together. (Luke 2:52)

Parents, may the Lord grant you patience and wisdom in raising your children: *“Start children off on the way they should go, and even when they are old they will not turn from it.”* (Proverbs 22:6)

May this Mid-Autumn Festival be more than just a family gathering, but a moment to look toward our heavenly home and count God's blessings. May the grace of the Lord Jesus Christ, the love of God the Father, and the fellowship of the Holy Spirit be with every family. Happy Mid-Autumn Festival, peace in the Lord!

6. To Those Struggling with Emotions

Some brothers and sisters, due to family background or emotional wounds, easily lose control of their emotions, often interpreting others' words with suspicion or malice. A single unintentional word can ignite anger, damaging relationships and hurting both others and themselves.

“He heals the brokenhearted and binds up their wounds.” (Psalm 147:3)

If you recognize that you are easily “triggered,” face the problem honestly. Do not suppress or hide it, but courageously seek the Lord's healing, and accept professional counseling and medical help if needed. Otherwise, those most deeply hurt may be the ones you love the most.

7. To Those Facing Financial Temptations

We have also seen brothers and sisters in the church fall into trouble in business dealings, through scams, deceit, or the loss of integrity before money. Some, driven by greed, act unjustly; others suffer loss through gullibility.

“For the love of money is a root of all kinds of evil. Some people, eager for money, have wandered from the faith and pierced themselves with many griefs.” (1 Timothy 6:10)

If you are a deceiver or wrongdoer, repent sincerely, cease from evil, and deal righteously with ill-gotten gain. Otherwise, you will incur God's judgment, which may even affect future generations. Seek the Lord's salvation for your soul quickly.

If you have been deceived, entrust the matter to God: *“Do not take revenge, my dear friends, but leave room for God's wrath, for it is written: ‘It is mine to avenge; I will repay,’ says the Lord.”* (Romans 12:19)

Reflect on yourself, seek the Lord's comfort, and ask Him to guide you on the path of integrity. And remember: *“Do not be overcome by evil, but overcome evil with good.”* (Romans 12:21)

8. To the Whole Spiritual Family of the Church

The church is not just a gathering place but a spiritual family established by God. We are called to cover one another, not tear each other down; to bear one another's burdens, not accuse.

"Carry each other's burdens, and in this way you will fulfill the law of Christ." (Galatians 6:2)
"By this everyone will know that you are my disciples, if you love one another." (John 13:35)

Brothers and sisters should live in harmony, not hostility. We are different members of Christ's body, meant to work together in love and reverence. Among us, there must be honesty, respect, and clear boundaries—especially within the household of faith. If there is deception, exploitation, or attacks within the church, it will gravely stumble fellow believers and damage the visible witness of the church. May the Lord keep us united in truth and growing in love.

Conclusion – United in the Lord, According to God's Will

In our relationships within the church, we must follow the Word of God, living in reverence and treating one another with sincerity and care.

"But everything should be done in a fitting and orderly way." (1 Corinthians 14:40) *"Reject every kind of evil." (1 Thessalonians 5:22)* *"Flee from sexual immorality." (1 Corinthians 6:18)* *"You are the light of the world." (Matthew 5:14)* *"My command is this: Love each other as I have loved you." (John 15:12)* *"Love... always protects, always trusts, always hopes, always perseveres." (1 Corinthians 13:7)* *"...that they may see your good deeds and glorify your Father in heaven." (Matthew 5:16)*

Thus, let us show both warmth and clear boundaries in our relationships, so that the witness of the church remains pure and radiant.

Whether or not you can gather with family this Mid-Autumn Festival, remember: in the Lord, we already belong to one family. Earthly reunions are temporary, but our heavenly gathering is eternal.

Let us therefore spend this festival with grateful, peaceful, humble, and gentle hearts, carrying one another in prayer.

May the Lord bless you and your family—renewing body, soul, and spirit. May you be united in love, and strengthened in the Lord!

May our God use this pastoral letter to shepherd, comfort, encourage, and guide you in walking on His path.

With pastoral care and intercession,

Your pastor in Christ, striving to be a faithful and good servant

On the eve of the Mid-Autumn Festival, 2025

Suomalaisen Kiinalaisen Luterilaisen Seurakunnan Keskisyksyn Paimenkirje

—— Ykseys Herrassa, Keskinäinen Tuki ja Voimaa Hengessä

Rakkaat veljet ja sisaret Herrassa, rauha teille:

Keskisyksyn juhla lähestyy. Täydenkuun aikaan perheet kokoontuvat yhteen – tämä juhla on kiinalaisessa kulttuurissa tärkeä yhteenkuuluvuuden, kaipauksen ja siunauksen symboli. Tässä erityisessä hetkessä emme vain juhli perheiden yhteyttä, vaan muistamme, että Kristuksessa Jumala on kutsunut meidät osaksi Hänen hengellistä perhettään.

“Katso, kuinka hyvää ja suloista on, kun veljekset sovussa asuvat yhdessä!” (Ps. 133:1)

“Älköön kukaan katsoko vain omaa parastaan, vaan myös toisten.” (Fil. 2:4)

Kiitämme Herraa, joka on antanut meille seurakunnan, jotta emme kulkisi hengellisellä tiellä yksin. Jumalanpalvelusten, saarnojen, raamattupiirien ja pienryhmien lisäksi näemme, että monet sisaret ja veljet kaipaavat syvempää sielunhoitoa ja huolenpitoa. Tämä on Herran työtä sydämissä. Rukoilemme, että Hän nostaisi esiin lisää kypsiä astioita rakentamaan Kristuksen ruumista yhdessä.

Juhlan ilon keskellä näemme myös, että eri elämänvaiheissa ja tilanteissa uskovat kohtaavat paineita, kamppailuja ja kiusauksia. Seuraavat rohkaisut ja siunaukset olkoot sinulle lohdutukseksi ja voimaksi.

1. Vanhemmille veljille ja sisarille

Rakkaat vanhemmat, moni kokee vanhuudessa voimattomuutta, jopa pelkoa siitä, ettei ole hyödyksi perheelle. Nämä tunteet voivat tuoda yksinäisyyttä ja alakuloa – mutta muistakaa: Herra ei koskaan jätä teitä.

“Teidän vanhuuteenne saakka minä olen sama, teidän harmaantumiseenne saakka minä kannan. Minä olen luonut, minä myös kannan; minä kannan ja pelastan.” (Jes. 46:4)

Elämällänne on yhä arvoa, rukouksenne on yhä voimallinen, ja todistuksenne voi edelleen rakentaa nuorempia sukupolvia. Olkoon Herran rauha ja kunnia kanssanne.

2. Keski-ikäisille

Te kannatte monia rooleja: huolehditte vanhemmista, kasvatatte lapsia, palvelette seurakunnassa, teette työtä – ja samalla kohtaatte terveyden ja tunne-elämän haasteita. Moni on vaiheessa, jossa “voimat loppuvat, mutta silti täytyy jatkaa.”

Herra lupaa: *“Tulkaa minun luokseni kaikki te työn ja kuormien uuvuttamat, niin minä annan teille levon.”* (Matt. 11:28)

Rukoilen, että löydätte Herrassa uutta voimaa ja seurakunnassa todellista tukea ja lohdutusta. Te ette ole yksin kulkijoita – seurakunta kulkee kanssanne, Herra kulkee kanssanne.

3. Palvelutyössä palaville

Jotkut sisaret ja veljet palavat innosta palvella, mutta ovat loukkaantuneet ihmissuhteissa – etenkin väärinymmärrysten ja ristiriitojen vuoksi läheisten kanssa. Toiset taas uupuvat pitkäaikaisessa palvelussa ja menettävät alkuilon.

“Jos joku palvelee, palvelkoon sen voiman mukaan, jonka Jumala antaa.” (1. Piet. 4:11)

Palvelun tulisi olla ilo, ei raskas taakka. Jos olet väsynyt, lepää rohkeasti, säädä asennettasi, ja anna Herran uudistaa sinut Hengessä.

“Mutta jotka Herraa odottavat, saavat uuden voiman.” (Jes. 40:31)

Ilman iloista sydäntä palvelu ei rakenna muita, vaan voi vahingoittaa sinua itseäsi. Anna Herran ensin paimentaa sinua – sitten voit paimentaa muita. Voit rauhassa osallistua seurakunnan elämään pienissä asioissa sen mukaan kuin jaksat.

4. Nuorille

Te kohtaatte opintojen, työn, ihmissuhteiden ja avioliiton kysymyksiä. Tulevaisuuden epävarmuus tuo usein ahdistusta ja epäilyksiä, jopa uskon puutetta. Mutta Herra tuntee kamppailunne ja tahtoo johdattaa teitä. Pysykää puhtaina ihmissuhteissa, varjelkaa itseänne ja toisia.

“Turvaa Herraan ja tee hyvää, asu maassa ja noudata uskollisuutta. Iloitse Herrasta, niin hän antaa sinulle, mitä sydämesi haluaa.” (Ps. 37:3–4)

Kääntäkää katseenne Herraan. Älkää kiirehtikö tuloksiin, vaan oppikaa prosessissa uskomaan ja elämään Herralle kuuluvalla tavalla.

5. Lapsille ja vanhemmille

Tämän täydenkuun ja yhteen kokoontumisen juhlan aikana kiitämme taivaallista Isää perheestä ja toisistamme. Raamattu sanoo: *“Katso, lapset ovat Herran lahja.”* (Ps. 127:3) Lapset ovat Jumalan siunaus, ja vanhemmat ovat Jumalan asettamia suojelijoita ja kasvattajia. Rukoilen, että kasvatuksessa ja kasvun tiellä koette Herran runsasta armoa.

Lapset, kun katsotte kuuta, muistakaa, että taivaallisen Isän rakkaus ei koskaan muutu – se on korkeampi kuin taivas ja syvempi kuin meri. Rukoilen, että saatte kasvaa Jeesuksen tuntemisessa, niin kuin Hän itse kasvoi viisaudessa ja varressa. (Luuk. 2:52)

Vanhemmat, rukoilen että Herra antaa teille kärsivällisyyttä ja viisautta: *“Ohjaa lapsi tielle, jota hänen tulee kulkea, niin hän ei vanhetessaankaan siltä poikkea.”* (Sananl. 22:6)

Olkoon tämä juhla enemmän kuin vain perheen kokoontuminen – olkoon se hetki, jolloin katsomme kohti taivasta ja laskemme siunaukset. Herran Jeesuksen armo, Isän rakkaus ja Pyhän Hengen yhteys olkoon jokaisen perheen kanssa. Iloista keskisyksyn juhlaa – rauhaa Herrassa!

6. Heille, jotka kamppailevat tunteiden kanssa

Jotkut sisaret ja veljet kantavat haavoja lapsuudesta tai menneisyydestä, ja reagoivat helposti voimakkailla tunteilla. Toisten sanat tulkitaan pahimmalla tavalla, ja yksi viaton lause voi laukaista räjähdysten, joka rikkoo suhteita ja satuttaa sekä itseä että läheisiä.

“Hän parantaa ne, joilla on särkynyt sydän, ja sitoo heidän haavansa.” (Ps. 147:3)

Jos huomaat olevasi “herkästi räjähtävä”, älä peitä tai tukahduta ongelmaa – vaan etsi rohkeasti Herran parantavaa työtä. Tarvittaessa hae myös psykologista ja lääketieteellistä apua. Muista: eniten kärsivät usein juuri ne, joita rakastavat sinua ja sinä rakastat eniten.

7. Heille, jotka kamppailevat rahan kanssa

Seurakunnassa jotkut ovat joutuneet huijausten uhriksi, toiset taas kiusaukseen tavoitella rahaa väärin keinoin.

“Rahan himo on kaiken pahan juuri. Rahanhimo on saanut monet eksymään pois uskosta ja tuottanut heille itselleen paljon kärsimystä.” (1. Tim. 6:10)

Jos olet huijannut muita, tee parannus, lopeta vääryys ja selvitä väärin saadut varat Jumalan tahdon mukaisesti – muuten Jumalan tuomio kohtaa sinua ja voi koskea jopa jälkeläisiäsi. Rukoile, että Herra pelastaisi sielusi.

Jos taas olet joutunut petetyksi, jätä asia Herran käsiin: *“Älkää itse kostako, rakkaat ystävät, vaan antakaa sijaa Jumalan vihalle. Sillä on kirjoitettu: ‘Kosto on minun, minä maksan takaisin, sanoo Herra.’”* (Room. 12:19)

Tutki sydäntäsi, rukoile lohdutusta ja pyydä Herralta johdatusta kulkea rehellistä tietä. Muista: *“Älä anna pahan voittaa itseäsi, vaan voita sinä paha hyvällä.”* (Room. 12:21)

8. Koko seurakunnan perheelle

Seurakunta ei ole vain kokoontumispaikka, vaan Jumalan asettama hengellinen koti. Meidän tulee peittää toistemme heikkoudet, ei repiä alas; kantaa toistemme taakkoja, ei syyttää.

“Kantakaa toistenne kuormia, niin te täytätte Kristuksen lain.” (Gal. 6:2)

“Siitä kaikki tuntevat teidät minun opetuslapsikseni, jos teillä on keskinäinen rakkaus.” (Joh. 13:35)

Veljien ja sisarten välillä tulee vallita rauha, ei riita. Olemme Kristuksen ruumiin eri jäseniä – meidän on sovittava yhteen ja eletävä kunnioituksessa. Rehellisyys ja keskinäinen kunnioitus kuuluvat erityisesti Herran perheväkeen.

Jos seurakunnassa on keskinäistä petosta, hyödyntämistä tai hyökkäystä, se lankeaa vakavasti uskovien ylle ja vahingoittaa Herran näkyvää todistusta. Rukoilkaamme, että Herra varjelee meidät yhtenäisinä totuudessa ja kasvamassa rakkaudessa.

Loppusanat – Yhteen Herrassa Jumalan tahdon mukaan

Kun olemme tekemisissä toistemme kanssa seurakunnassa, meidän tulee noudattaa Raamatun ohjeita, elää Jumalan pelossa ja kohdata toisiamme vilpittömästi.

“Kaikki tapahtukoon säädyllisesti ja hyvässä järjestyksessä.” (1. Kor. 14:40) “Karttakaa kaikenlaista pahaa.” (1. Tess. 5:22) “Paetkaa haureutta.” (1. Kor. 6:18) “Te olette maailman valo.” (Matt. 5:14) “Tämä on minun käskyni: rakastakaa toisianne, niin kuin minä olen rakastanut teitä.” (Joh. 15:12) “Rakkaus... kaikki kestää, kaikessa uskoo, kaikessa toivoo, kaiken se kärsii.” (1. Kor. 13:7) “...että he näkisivät hyvät tekonne ja ylistäisivät Isäännä, joka on taivaissa.” (Matt. 5:16)

Olkoon suhteissamme sekä lämpöä että selkeitä rajoja, jotta seurakunnan todistus säilyisi puhtaana ja kirkkaana.

Olipa keskisyksyn juhla sitten perheen kanssa tai erillään, muistakaamme: Herrassa me olemme jo yhtä perhettä. Maallinen kokoontuminen on väliaikaista, mutta taivaallinen yhteys on ikuinen.

Eläkäämme siis kiitollisella, sovinnollisella, nöyrällä ja lempeällä sydämellä tämän juhlan aikana ja kantakaamme toisemme rukouksessa.

Herra siunatkoon sinua ja perhettäsi – että sielusi, ruumiisi ja henkesi uudistuisivat. Olkoon rakkautta ja yhteenkuuluvuutta, ja olkoon voimasi Herrassa!

Olkoon Jumalamme tämän paimenkirjeen kautta sinun paimenesi, lohduttajasi, rohkaisijasi ja johdattajasi Hänen teillään.

Rakkaudessa ja esirukouksissa,

Seurakuntasi pastori

Keskisyksyn juhlan aattona 2025